

Félix Meunier

***Director General
Civil Aviation
Transport Canada***

Félix Meunier became Director General, Civil Aviation at Transport Canada in October 2022.

In this role, Felix is responsible for the design and maintenance of a national civil aviation program through policy, guidelines, regulations, standards, education and awareness, in order to achieve Transport Canada's safety priorities. The program regulates all facets of the aviation industry in Canada, including aeronautical products, personnel licensing, training, operating and flight rules, airports, commercial air services, general aviation and navigation.

Mr. Meunier started working at Air Canada's Technical Services and at the Canadian Embassy in Washington, D.C. He joined TC in 2006, working in different policy areas, including strategic policy, innovation policy, ports policy and international air policy before becoming Executive Advisor to the Assistant Deputy Minister, Policy and later to two associate deputy ministers. He was Public Servant in Residence in the French public service in 2013-14. He later became Director, Management and Resource Services, Civil Aviation (2015-2017), the first Director Remotely Piloted Aircraft Systems (RPAS) Taskforce (2017-2020) and later the Director of Standards (2022-2022).

Mr. Meunier has a degree in Mechanical Engineering (Aeronautical) from McGill University, a Master of Public Administration from ENAP, a Master in Economics and Management from Université de Strasbourg and obtained a diploma from the Ecole nationale d'administration de France.

A 3rd generation Transport Canada employee, he is married and has 3 children.

Félix Meunier

***Directeur général
Aviation civile
Transports Canada***

Félix Meunier a été nommé directeur générale, Aviation civile à Transport Canada en octobre 2022.

À ce titre, Felix est responsable de la conception et du maintien d'un programme d'aviation civile national composé de politiques, de lignes directrices, de réglementations, de normes et d'activités de formation et de sensibilisation pour donner suite aux priorités de Transports Canada en matière de sécurité. Le programme réglemente toutes les facettes du secteur de l'aviation canadien, y compris les produits aéronautiques, la délivrance des licences au personnel, la formation, les règles d'exploitation et de vol, les aéroports, les services aériens commerciaux, l'aviation générale et la navigation.

M. Meunier a entamé sa carrière aux services techniques d'Air Canada et à l'ambassade du Canada à Washington, D.C. Il s'est joint à Transports Canada (TC) en 2006, œuvrant dans divers domaines de politiques, y compris en politiques stratégiques, politiques d'innovation, politiques portuaires et politique aérienne internationale avant de devenir conseiller de haute direction auprès de la sous-ministre adjointe (Politiques), puis de deux sous-ministres délégués. Il a été fonctionnaire en résidence dans la fonction publique française en 2013-2014. Il est par la suite devenu directeur, Services de gestion et des ressources, aviation civile (2015-2017), le premier directeur du Groupe de travail des systèmes d'aéronefs télépilotés (2017-2020) puis directeur des normes (2020-2022).

M. Meunier a gradué en génie mécanique (aéronautique) de l'université McGill. Il a également obtenu une maîtrise en administration publique de l'ENAP, une maîtrise en économie et gestion de l'université de Strasbourg et est diplômé de l'Ecole nationale d'administration de France.

Employé de troisième génération à TC, Félix est marié et père de trois enfants.